

# Peruntukan RM7j untuk bangunkan Sipadan

## Abbey Junior

KOTA KINABALU: Peruntukan RM7 juta akan digunakan untuk membangunkan Taman Pulau Sipadan (TPS) dengan infrastruktur bertaraf dunia.

TPS juga telah mencatatkan kemajuan luar biasa dalam pemuliharaan dan pendidikan, mengumpul hasil melebihi RM16,297,850.00 sejak 2023, dengan aliran berterusan 40,133 pelancong dan penyelam melawat taman itu.

Pengarah Taman-Taman Sabah (TTS) Dr Maklarin Lakim berkata dana itu adalah daripada Kementerian Pelancongan Persekutuan dan Sabah.

“Sokongan ini menyemarakkan harapan bahawa Taman-Taman Sabah akan terus cemerlang dalam menjaga dan memulihkan khazanah alam semula jadi Taman Pulau Sipadan untuk 1,000 tahun akan datang,” katanya semasa Hari Pewartaan Taman Pulau Sipadan Ke-15 (2009-2024).

Majlis itu menandakan yang pertama dengan berlangsung di luar tapak, dihoskan di sebuah hotel terkemuka di Kota Kinabalu, Selasa lalu.

Dr Maklarin menyerlahkan status unik Sipadan sebagai pulau batu kapur lautan tunggal Malaysia, menjulang 600 meter dari dasar laut.

Beliau menyifatkan kepentingan pulau itu sebagai “ukuran sebenar kejayaan Taman Sabah dalam pemuliharaan,” sambil menyatakan pewartaannya pada 5 November 2009.

Sejak itu, katanya, pulau itu berkembang pesat dengan aktiviti pemuliharaan dan usaha pendidikan, menjana RM3,977,680 dalam yuran pemuliharaan pada 2022, berbanding RM828,380 pada



MAKLARIN (tiga kanan) berkata Taman Pulau Sipadan telah menjana berjuta-juta hasil pemuliharaan selama ini.

2021, disebabkan pendekatan pengurusan berstruktur dan berkesan yang digariskan dalam Pelan Strategik Taman-Taman Sabah (2015-2025).

Maklarin menyifatkan peningkatan dalam hasil dan pelancongan disebabkan oleh amalan pengurusan yang ketat, menghadkan operasi kepada 37 syarikat dengan kuota menyelam harian sebanyak 254.

“Peraturan berhati-hati ini penting dalam memelihara ekosistem unik Sipadan,” katanya sambil menambah bahawa keselamatan kekal menjadi keutamaan, dengan enam Dive Marshals bersedia untuk bertindak balas terhadap kecemasan.

Beliau juga menyatakan bahawa tahun ini tidak mencatatkan kematian yang direkodkan, dengan hanya insiden kecil seperti sesak nafas, gigitan ikan, sengatan obor-obor, goresan karang dan tergelincir di pulau itu.

Menangani perubahan iklim, Maklarin mengakui kesan global terhadap Sipadan, menonjolkan usaha untuk mengekalkan keseimbangan ekologi.

“Kami bertuah kerana menerima RM7 juta daripada Motac dan KePKAS untuk pembangunan bertaraf dunia. Dengan sokongan ini, kami berharap Taman Sabah akan meneruskan kecemerlangannya dalam menjaga khazanah alam semula jadi Sipadan untuk masa hadapan,” tambahnya.

Majlis itu diadakan bersempena bengkel kedua bagi Pelan Strategik Taman Sabah 2026-2036 dan Jubli Berlian ke-60 Taman Sabah, sejajar dengan misi pengurusan taman mampan dan perlindungan alam sekitar.

Sambutan itu diakhiri dengan upacara memotong kek yang diketuai oleh Maklarin dan Pengurus Taman Sipadan, Jufri Nasri.